





تعميم رقم (15) لسنة 2021

التاريخ: 27 مايو 2021

إلى جميع المؤسسات الصحية الخاصة

الموضوع: بشأن وقف بعض الإجراءات الطبية وإتباع الإجراءات الاحترازية في المؤسسات الصحية

بناء على القرار رقم (68) لسنة 2021 بغلق المحال الصناعية والتجارية احترازيا لاحتواء ومنع انتشار فيروس كورونا المستجد (COVID-19) والصادر عن وزير الصناعة والتجارة والسياحة،

تعلن الهيئة عن وقف كافة العلميات الجراحية غير الطارئة في جميع المستشفيات الخاصة مع التأكيد على التزام كافة المؤسسات الصحبة بالتعليمات التالية:

- إخضاع جميع المرضى لفحص (PCR) قبل إجراء العمليات الكبرى والفحص السريع قبل العمليات البسيطة.
- يجب تحديد المواعيد للتأكد من توفر الوقت الكافي لتعقيم العيادات والأجهزة الطبية بين المواعيد والإجراءات الطبية.
- استخدام أنظمة الاستشارات الطبية عن بعد قدر الإمكان.
- التزام جميع العاملين والمرضى ومرتادي المؤسسة الصحية بلبس الكمام الواقي والقفازات.

<u>Circular No. (15) 2021</u>

Date: 27 May 2021

To All Private Healthcare Facilities

Sub: Suspension of some medical elective procedures and precautionary measures in Healthcare Facilities

Pursuant to Resolution No. (68) of 2021 issued by the Minister of Industry, Commerce and Tourism, mandating the temporary closure of industrial and commercial establishment as a precaution to prevent the spread of the new Corona virus (COVID-19),

The authority announces the <u>suspension of all</u> <u>elective surgeries</u> in all private hospitals with an emphasis on adherence of all healthcare facilities to the following instructions:

- All patients must undergo a PCR test before any emergent major surgery and a rapid antigen test before any emergent minor procedure.
- Appointments must be assigned to ensure that sufficient time is available to sterilize clinics and medical devices between appointments and procedures.
- To the extent possible, healthcare facilities shall Utilize telemedicine services.
- All workers, patients, and medical staff within a facility must wear protective masks and gloves.



مكتب الرئيس التنفيذي Chief Executive Office



- Healthcare facilities shall establish a triage area at the entrance(s) of the facility to measure the temperature of any person entering the facility. Attendants must ensure that visitors and staff sanitize their hands and are equipped with masks and gloves prior to entering the facility.
- تخصيص منطقة لتصنيف المرضى عند مدخل/ مداخل المؤسسة يتم بها قياس در جات الحرارة والتأكد من التزام مرتادي، وموظفي المؤسسة بتعقيم اليدين ولبس الكمامات والقفازات.
- Healthcare facilities must ensure that social distancing requirements are observed.
 Seating in the waiting area must be arranged to allow for at least 1-meter distance between patients.
- على المؤسسة الصحية ضمان مراقبة الالتزام بتعليمات التباعد الاجتماعي في قاعة الانتظار والحرص على ترك مسافة (لا تقل عن متر) بين المرضى.
- Sanitizers must be easily accessible throughout the facility.
- توفير المعقمات في مختلف أرجاء المؤسسة الصحية.
- Healthcare facilities shall adopt measures to ensure Effective surface disinfection in all areas of the facility, including reception desks, offices, clinics, chair, doorknobs etc.
- يتوجب على المؤسسات الصحية تبني اجراءات تضمن التطهير الفعال للأسطح في كل محيط المؤسسة الصحية وتشمل الاستقبال والمكاتب والعيادات والكراسي ومقابض الأبواب والمكاتب، الخ.
- Healthcare facilities shall encourage staff to receive the Covid-19 vaccine at the earliest possible date.
- حث جميع الموظفين على أخذ لقاح كوفيد-19 في أقرب وقت ممكن.

This circular shall be effective as of Friday, 28th May 2021 until two weeks.

يُعمل بهذا التعميم اعتبارا من يوم الجمعة الموافق 28 مايو 2021م ولمدة أسبوعين.

الدكتورة مريم عذبي الجلاهمة الرئيس التنفيذي